
 
 

 

Ringkøbing Udviklingsforum 
 
Bestyrelsesmøde onsdag d. 27. november 2024. kl. 16.00 – 18.00 
Sted: ROFI. 
 
Mødet afsluttes med julefrokost kl. 18–19, hvorefter der er fællesmøde med 
byrådspolitikerne fra Ringkøbing kl. 19-21. 
 
Deltagere: Per, Lena, Karsten, Jeannette, Kirsten og Hans Christian 
Fraværende: Allan S, Kaj, Lars, Caroline og Allan L. 
 

Referat    
 

1. Bordet rundt 
Lena: Har modtaget tilbud på tryk af foldere på tysk. Handelsforeningen har under 
tidligere handelstadschef sagt ok til at betale 50% af omkostningen heraf. OK fra 
Ruf til at bestille tryk af folderne.  
 
Karsten: Raunonia har nu været præsenteret for byrådet i justeret version. Herfor 
begynder holdningsspørgsmål til projektet igen at dukke op. Bør RUF lave et indlæg 
til DBRS omkring foreningens synspunkt. (foreningen forholder sig til positivt til en 
byferie, som også findes i Helhedsplanen 2025, og lader byrådet tage stilling til 
Raunonia som konkret projekt). Det aftales at HC laver et skriv herom.  
 
HC: RUF har modtaget en mail omkring et kunstprojekt m. workshop og udstilling. 
Projektarrangør spørger RUF om støtte til projektet ”som vinden blæser” 
Beslutning: RUF støtter ikke kunstudstillinger i sig selv, men vi vil dog åbne op for 
muligheden for at samarbejde omkring aktiviteter der kan understøtte i forvejen 
planlagte aktiviteter. HC vender retur på mailen fra projektarrangør for nærmere info 
omkring understøttende aktiviteter 
  

2. Foreningens økonomi 
Status ved kassereren 
Økonomien ser fin ud. Der står pt 87.031 kr. på kontoen. Vi har 136 medlemmer. I 
forhold til opkrævning og indbetaling af kontingent går det ligeledes rigtig fint. De 
printede ”små info foldere” om RUF er brugt. Jeannett sørger for at printe nogle 
flere. 

 
3. Kommunikationsopgaven 

Flemming Diehl er nytilflyttet Ringkøbing og har meldt sig ind i RUF. Flemming er 
kommunikationsrådgiver. Han har tilbudt at hjælpe os bl.a. med at skaffe flere 
medlemmer. Han deltager med et kort oplæg om det kl. 16.00. 
HC havde aftalt med Flemming at deltage på bestyrelsesmødet i forhold til dette 
punkt. Flemming måtte dog melde afbud. Han deltager i næste møde d. 5.2. 

 
4. Aktivitet for frivillige i RUF 

På møde med Byfora blev vi informeret om, at man i Skjern afholder et årligt 
arrangement for alle frivillige i Skjern Udviklingsforum. Der er ca. 100. Det drøftes, 



 
 

 

om vi skal gøre tilsvarende. 
Bestyrelsen er meget positiv over et sådant arrangement. Lena og Karsten kigger 
sammen på at lave et oplæg til et arrangement for alle de frivillige, der er knyttet til 
RUF.  

  
5. Møde med Byfora d. 11.11. kl. 16.00 

Referat fra mødet eftersendes. 
Der lægges op til at invitere byrådet til en konference i foråret 2026 omkring 
bymidterne i kommunen. Deltagerkredsen er Byrådet, Handelsrådet, 
Landistriktsrådet, de 5 udviklingsfora i centerbyerne og lokale nøglepersoner. 
Erhvervsministeriet og Realdania har for tiden åbne puljer til arbejdet med at 
forbedre bymidterne i mindre byer i Danmark. 
Positive tilkendegivelser fra RUF til konference samt tema. 

 
6. Stisystem 

1. Sti fra pumpestationen ved Skelbækken til Rørdrumvej 
Der er planlagt anlæg af et læskur, grejkasser og kanoophalerplads på Naturkrafts 
grund. Dette afventer godkendelse fra Naturkraft. 
Det forventes at Naturkraft kan vende tilbage herom først på foråret 2025. 
 
2. Udsigtsplatform på pumpestationen ved Rørdrumvej 
Det afventer godkendelse hos Ringkøbing-Skjern Kommune. 
 
3. Fjordsti projektet 
Projektet af principgodkendt af TMU. Der er indkaldt til møde med deltagerne i de 4 
delområder d. 13.1. 2025, hvor delprojekterne skal prioriteres 
Forlængelsen af Fjordstien til Fiskehusene afventer kommunens godkendelse. 
Køb af grund ved Fiskehusene afventer godkendelse fra kommunen og 
Naturbydelen. 
 
4. Skiltning af stisystem 
Der er udarbejdet et kort, der viser ruterne i Ringkøbing. Produktion af kortene 
bliver dyrere end beregnet. Dette afklares på møde d. 20.11. 
Der er indkøbt 9 højskilte, der skal placeres langs stisystemet. 
Højskiltet på Torvet skal udformes specielt. Søren Damgaard, Bevaringsforeningen 
er inddraget heri. Skiltet produceres af Lem Beslagfabrik. Finansiering heraf kan 
ske via tilskudspuljen. 

  
7. Generalforsamling d. 2.4. 2025. 

Drøftelse af indhold i generalforsamlingen 
Bestyrelsen drøfter mulige oplægsholdere, evt. indenfor temaet ”udvikling/turisme”. 
Peter Madsen (Lokal, tidl. Landbobanken, nu Hotel Kolding Fjord) foreslås til at 
komme med et oplæg/bud på hans syn på Ringkøbing og udviklingen af byen set 
”udefra”. 

 
8. Bestyrelsessammensætning 

Katrine har meddelt, at hun desværre må udtræde af bestyrelsen pga manglende 
tid. Drøftelse af, om vi kan pege på en anden ung repræsentant til bestyrelsen. 



 
 

 

HC forsøger at forhøre sig rundt på KG samt hos de unge, som er involveret i 
projektet omkring stationen om der er nogle af dem der evt. er interesseret. 
Jeannett tager orlov fra bestyrelsen i forbindelse med nært forestående fødsel. 
Herfor indtræder suppleant Kirsten i stedet for Jeannett i bestyrelsen. Per overtager 
Jeannetts rolle i styregruppen i Fjordsti projektet. Jeannett sættes CC i 
mailkorrespondancer. 

 
9. Kommuneplanen 2025 – 2037 

Der er fremlagt et forslag til kommuneplan med høringsfrist frem til 20.1. 2025. 
Vi har tidligere budt ind på forslag til indhold vedr. Ringkøbing området. 
Link til kommuneplanforslaget: Planstrategi og kommuneplan 
Drøftelse af forslag til kommuneplan.   
RUF har tidligere sendt høringssvar ind til forhold til kommuneplanen 2025-2037, i 
forhold til udvikling/udbygning af beboelse og erhvervsområder. 
Kommuneplanforslaget har inddraget alle fremsende synspunkter fra RUF og går 
dermed godt i spænd med det tidligere fremsendte fra RUF. Det bemærkes at et 
område omkring byferie er nævnt i planforslaget men ikke tegnet ind på samme vis 
som bolig/erhvervsområder. 

 
10. Opfølgning på diverse projekter 

- Lysshow. Gennemført med succes 
- Julie Stausholm indkalder Lena, Lars og Hans Chr. til opfølgning på stisystemer. 
Der er planlagt møde med Julie d. 2/12 – flyttet til 9/12. 
- Skaterbane 
Det afventes på at høre retur fra ungdomsgården og ungdomsskolen herom. 
- Torvehal på Havnen. 
Der er ikke nogen udvikling i forhold til dette projekt. 
- Stationen/Ungdomshus 
HC afventer DSB i forhold til økonomi omkring miljøsanering samt forhold vedr. 
håndværkere.  
- Grundlovsarrangement.  
Venstre har meldt tilbage, at de pt ønsker at afvikle deres eget 
grundlovsarrangement. 

 
11. Borgermøder 

Ingen relevante møder i nærmeste fremtid. 

 
12. Mødeplan  

Planlægning af kommende møder: 
Forslag: 
2025: 
Onsdag d. 5. februar kl. 16-18. 
Generalforsamling onsdag d. 2. april kl. 18 - 22  

   
13. Eventuelt 

 
 



 
 

 

 
 


